

RÉPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix – Travail – Patrie

**MINISTÈRE DE LA DÉCENTRALISATION ET
DU DÉVELOPPEMENT LOCAL**

RÉGION DU NORD OUEST

DÉPARTEMENTALE DE MOMO

COMMUNE DE BOFFE WIDIKUM



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace – Work – Fatherland

**MINISTRY OF DECENTRALISATION
AND LOCAL DEVELOPMENT**

NORTH WEST REGION

MOMO DIVISION

WIDIKUM BOFFE COUNCIL

TENDER NOTICE IN EMERGENCY PROCEDURE

TENDER FILE

**N° 07/ONIT/WIDIKUM BOFFE COUNCIL/ WBCITB/2024 OF 20/06/2024
FOR THE CONSTRUCTION OF MINI HYDRO PLANT IN MENKA (PHASE II), WIDIKUM BOFFE
SUBDIVISION IN MOMO DIVISION, NORTH WEST REGION**

**FUNDING: BIP 2024 MINEE
IMPUTATION:**

1. Subject of the invitation to tender:

The Mayor of Widikum Boffe Council; Contracting Authority, initiates on behalf of the Republic of Cameroon, an Open National Invitation to Tender for the construction of Mini Hydro plant Widikum and Menka phase II in Widikum Boffe Subdivision in Momo Division, North West Region.

2. ALLOTMENT:

The works subject to this invitation to tender, are presented in one lots, following the description below:

Lot	NAME OF PROJECT	Amount of the project CFAF	Amount Bid Bond CFAF	Cost tender file CFAF	Type of intervention
Lot 1	Construction of a Mini Hydro plant in Menka (phase II)	50,000,000 (Fifty million)	1,000,000 (One million)	65,000 (Sixty five thousand)	Construction

3. Nature of Works:

SERIE 000: studies and surveys

A preliminary survey of hydropower potential in the form of brief topographic and geological survey, hydrological survey, head measurements, nearby precipitation observation data, etc

SERIE 100: INSTALLATIONS

Site Installation

Bring & Folding of Equipment

Project Launching and sensitization

SERIE 200: CLEANING AND SITE PREPARATION

Clearing of Vegetation
Removing of undesired rocks and cutting of tress
Construction of water diversion
Preparation of powerhouse surface
Clearing and tracing the evacuation corridor

SERIE 300 : CONSTRUCTION OF THE WEIR

Construction of the diversion
Construction of water inlet canal into the weir
Construction of a weir with overflow spillway.

SERIE 400 : CONSTRUCTION THE PENSTOCK

Supply and installation of penstock pipes of diameter 300mm
Construction of side and anchoring blocks, air vents

SERIE 500 : CONSTRUCTION OF POWER HOUSE

Construction of power house
Purchase and Installation of turbine
Purchase and Installation of generator
Purchase and Installation of control panel
Purchase and Installation of governor
Purchase and Installation of assembling valves

4. PARTICIPATION AND ORIGIN OF BIDDERS:

Participation in this invitation to tender is open to all registered and qualified companies or groups of companies based in the Republic of Cameroon.

5. ESTIMATED COST :

The previewed cost of the entire works for each lot of this Open National Invitation to tender is: fifty million (50,000,000) CFA F all taxes included.

6. FUNDING :

The Works on this tender are funded by the MINDDEVEL Public Investment Budget of the **2024 financial year.**

7. PERIOD OF EXECUTION :

The entire period of execution of these works is **six (6)** months calendar months. This duration starts as of the date of notification of the service order to start Works.

8. ADMINISTRATION CHARGED WITH THE SIGNING OF THE CONTRACT

After the examination of the tender documents of the various bidders, and the choice of the successful bidder by the contracting authority, the contract will be signed between the latter and the contracting authority who is the **Lord Mayor WIDIKUM BOFFE Council.**

9. TEMPORAL BID BOND (TENDER GUARANTEE) :

The bids should be accompanied by a temporal bid bond (Bank Tender Guarantee, or a bank cheque certified), established as per the indicated Model in this tender file, by a financial institution accredited by the Ministry of Finance, and of an Amount equal to **one million (1,000,000) FCFA:**

To avoid being rejected, the original copy of the bid bond (Bank tender guarantee) should be produced dating less than 3 (three) months.

The temporal bid bond shall automatically be liberated highest 30 (thirty days) days upon expiration of the validity of the bids for the unsuccessful bidders. In case where the bidder is awarded the contract, the temporal bid bond is liberated after the production of the final bond.

10. CONSULTATION OF TENDER FILE :

The tender file can be consulted in the office of the Contracting Authority, at **WIDIKUM BOFFE Council**.

11. ACQUISITION OF THE TENDER FILE:

The tender file can be obtained in the office of the contracting authority, precisely in the office of the **Mayor WIDIKUM BOFFE Council**, on presentation of a payment receipt to the public treasury, of a nonrefundable purchase fee for the tender file of **sixty five thousand (65,000) Francs CFA**.

This receipt should identify the buyer as the representative of the bidder, wishing to participate in the consultation.

12. PRESENTATION OF THE BIDS

The bid documents will be presented in three envelopes as illustrated below:

The Envelope A containing Administrative documents (volume 1);

The Envelope B containing Technical documents (Volume 2);

The Envelope C containing financial documents (Volume 3).

All constituted documents (Envelopes A, B and C), will be put in a bigger sealed envelope bearing only the title of the Open national invitation to tender N°06.....

The various documents in each bid will be numbered in the order of the tender file and with separators of different colors other than white.

13. SUBMISSION OF BIDS :

Each bid, prepared in English or in French in (07) seven copies, that is (01) one original and (06) six copies noted as such, shall be forwarded to the contracting authority, notably to the Mayor Widikum Boffe Council office latest the : 11/07/2024 at 10am local time bearing

**“OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER IN EMERGENCY PROCEDURE
N°06/ONIT/WIDIKUM BOFFE COUNCIL/WBCITB/2024 OF 10/06/2024 FOR THE CONSTRUCTION
OF MINIHYDRO PLANT MENKA (PHASE II) IN WIDIKUM BOFFE SUBDIVISION IN MOMO DIVISION,
NORTH WEST REGION.”**

“To be opened only during the bid-opening session”

14. ACCEPTABILITY OF BIDS :

Bids that will be submitted after the date and time mentioned above or those that will not respect the separation model indicated in the different documents in each bid shall not be accepted.

To avoid being rejected, the required administrative documents, will be imperatively produced in original or in certified true copies by the issuing service, in conformity with the stipulation of the rules and regulations of this tender.

These Administrative documents have a validity period of (03) three months. This validity period has to begin after the date of the launching of the tender.

15. OPENING OF BIDS :

The opening of bids shall take place on the 11/07/2024, at 11am, in the conference hall of the **WIDIKUM BOFFE Council Internal Tender's Board**, at the Widikum Boffe Council premises.

The opening of bids will be done at once and in three stages:

- Stage 1: Opening of envelope A containing administrative document (volume 1),
- Stage 2: Opening of envelope B containing technical document (volume 2)
- Stage 3: Opening of envelope C containing financial document (volume 3).

All the bidders can take part in this opening session or can be represented by one person duly mandated (Even in case of joint-venture) who has a perfect mastery of the tender file.

16. MAIN CRITERIA OF EVALUATION OF THE BIDS:

16-1- . Evaluation criteria

The bids shall be evaluated according to the main criteria as follows:

A. Eliminary criteria

1. Absence of bid bond in the administrative file;
2. Non respect of 48hrs given for absence or non-conformity of any other document in the administrative file;
3. Deadline for delivery higher than prescribed;
4. False declaration or falsified documents;
5. A bid with the external envelope carrying a sign or mark leading to the identification of the bidder;
6. Incomplete financial file;
7. Change of quantity or unit;
8. Non respect of **80%** of essential criteria.

B. Essential criteria

1. Absence of bid bond in the administrative file;
2. Non respect of 48hrs given for absence or non-conformity of any other document in the administrative file;
3. Deadline for delivery higher than prescribed;
4. False declaration or falsified documents;
5. A bid with the external envelope carrying a sign or mark leading to the identification of the bidder;
6. Incomplete financial file;
7. Change of quantity or unit;
8. Non respect of **80%** of essential criteria.

Duration of validity of bids:

The bidders will be engaged by their bids during a period of ninety (90) days as from the latest date programmed for bids deposit.

17. Awards of contract :

The contract will be awarded to the lowest bidder, fulfilling the required administrative, technical, and financial criteria.

Only a maximum of one lot(s) award to a bidder for this tender.

18. Additional information

Additional information in relation to technical details can be obtained at the office of the contracting authority, notably the WIDIKUM BOFFE Council office.

20 JUN 2024

Done at Widikum the _____

The Lord Mayor Widikum Boffe Council
Contracting Authority

Cc

- DD MINMAP MOMO
- ARMP SWR
- CHAIRPERSON LDTB
- NOTICE BOARD



Dagha Taranus Mbem
2nd DEPUTY MAYOR
WIDIKUM-BOFFE COUNCIL

RÉPUBLIQUE DU CAMEROUN*Paix – Travail – Patrie***MINISTÈRE DE LA DÉCENTRALISATION ET
DU DÉVELOPPEMENT LOCAL****RÉGION DU NORD OUEST****DÉPARTEMENTALE DE MOMO****COMMUNE DE BOFFE WIDIKUM****REPUBLIC OF CAMEROON***Peace – Work – Fatherland***MINISTRY OF DECENTRALISATION
AND LOCAL DEVELOPMENT****NORTH WEST REGION****MOMO DIVISION****WIDIKUM BOFFE COUNCIL**

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE
N° 03/AONO/COMMUNE DE WIDIKUM BOFFE/CIPMCWB/2024 DU 20/06/2024
POUR LA CONSTRUCTION DE UNE MINI-CENTRALE HYDROELECTRIQUE A MENKA
(PHASE II) DANS LA MUNICIPALITE DE WIDIKUM BOFFE, DEPARTEMENT DU MOMO,
RÉGION DU NORD-OUEST

FINANCEMENT : BIP 2024 MINEE

Le Maire de la Commune de Widikum Boffe, Autorite Contractante, lance pour le compte de la république du Cameroun, un Appel d'Offres National Ouvert pour la réalisation de l'opération sus-indiquée.

1. Objet de l'Appel d'Offres :

L'Appel d'Offres porte sur l'exécution construction d'une mini-centrale hydroélectrique a menka (phase II), dans la municipalité de Widikum Boffe, Département de la Momo, Région du Nord-Ouest.

Allotissement :

Les travaux sont repartis en deux lot suivant les itinéraires ci - après :

Lot	DESIGNATION DU PROJET	COUT DU PROJET CFAF	CATION DE SOUMISSION CFAF	AQUISITION DU DAO CFAF	Type of intervention
Lot 1	Construction d'un mini centrale hydroélectrique à Widikum et Menka (phase II)	50.000.000 (Cinquante milles)	1.000.000 (Un million)	65.000 (Soixante-cinq mille)	Construction

2. Consistance des travaux :

Ces travaux comprennent les opérations suivantes :

N° Prix**Désignation des travaux****1. SERIE 000: etude**

Etudes préliminaires du potentiel hydrologique, géologiques, mesure de la hauteur de chute, précipitations et ensuite l'observation du donnés etc

SERIE 100: INSTALLATIONS DU SITE

Installation du site

Amene et Repli des engins

Lancement du projet et sensibilization du publique

SERIE 200: nettoyage et preparation du site

Débroussaillage

•
•
Déplacement des rochers no desires et abattage des arbres
Construction d'une deviation de l'eau
Preparation du site de la salle des machines
Ellagage de corridor d'ecuation de l'energie

SERIE 300 : CONSTRUCTION DE BARRAGE

Construction de diviasion
Construction du lieu de captage
Construction du barrage

SERIE 400 : CONSTRUCTION DES TUYAUX FORCEE

Forniture et pose des tuyaux de pression diametre 300mm
Construction des support en beton arme avec echappement

SERIE 500 : CONSTRUCTION DE CHAMBRE A MACHINE

Construction du chamber a machine
Furniture et installation de turbine
Furniture et installation de l'alternateur
Furniture et installation de panneau de control
Furniture et installation du regulateur
Furniture et installation des vannes

3. Participation et origine :

La participation est ouverte à égalité de conditions à toutes les petites et moyennes entreprises de droit camerounais.

4. Financement :

Les travaux objet du présent Appel d'Offres sont financés par le Budget BIP 2024 MINEE. Le coût prévisionnel de l'ensemble des travaux prévus dans le présent Appel d'Offres National Ouvert est de **cinquante millions (50,000,000) Francs CFA Toutes Taxes Comprises.**

5. Délai d'exécution :

Le délai global d'exécution des travaux est de **six (6) mois** calendaires. Ce délai court à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer les travaux.

6. Administration au nom de laquelle sera conclu le marché :

A l'issue de l'examen des offres des soumissionnaires et du choix des attributaires par l'autorité contractante, le marché sera conclu entre celui-ci et l'autorité contractante qui est le Maire de la commune de Widikum Boffe.

7. Cautionnement provisoire (garantie de soumission) :

Les offres devront être accompagnées d'un cautionnement provisoire (garantie bancaire de soumission), établi selon le modèle indiqué dans le Dossier d'Appel d'Offres, par un établissement bancaire de premier rang, agréé par le Ministre en charge des Finances et d'un montant égal à **un million (1,000,000) CFA Francs:**

Sous peine de rejet, le cautionnement provisoire devra impérativement être produit en original datant de moins de trois (03) mois.

Le cautionnement provisoire sera libéré d'office au plus tard 30 jours après l'expiration de la validité des offres pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Dans le cas où le soumissionnaire est adjudicataire du marché, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

8. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres :

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté auprès des Services de l'autorité contractante dans les services de Monsieur le **Maire de la commune de Widikum Boffe.**

9. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres :

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être obtenu dans les services de l'Autorité Contractante, notamment à la Maire de Widikum Boffe, sur présentation d'une quittance de versement au Trésor Public d'une somme non remboursable au titre des frais d'achat du dossier **soixante-cinq mille (65.000 FCFA) Francs CFA.**

Cette quittance devra identifier l'acquéreur comme représentant le prestataire désireux de participer à la consultation.

10. Présentation des offres :

Les documents constituant l'offre seront répartis en trois volumes ci-après, placés sous simple enveloppe dont :

L'enveloppe A contenant les Pièces administratives (volume 1) ;

L'enveloppe B contenant l'Offre technique (Volume 2) ;

L'enveloppe C contenant l'Offre financière (Volume 3).

Toutes les pièces constitutives des offres (Enveloppes A, B et C), seront placées dans une grande enveloppe extérieure scellée portant uniquement la mention de l'Appel d'Offres en cause.

Les différentes pièces de chaque offre seront numérotées dans l'ordre du DAO et séparées par des intercalaires de couleur identique autre que la blanche.

11. Remise des offres :

Chaque offre, rédigée en anglais ou en français, en **sept (07) exemplaires**, dont **un (01) original et six (06) copies** marquées comme tel, devra parvenir dans les services de l'autorité contractante, notamment à la Mairie de Widikum Boffe au plus tard le **11/07/2024 à 10heures**, heure locale et devra porter la mention :

**« AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE
N° ~~07~~/AONO/COMMUNE DE WIDIKUM BOFFE/CIPMBW/2024 DU ~~10~~/06/2024
POUR LA CONSTRUCTION D'UNE MINI-CENTRALE HYDROELECTRIQUE A MENKA (PHASE II),
DANS LA MUNICIPALITE DE WIDIKUM BOFFE, DEPARTEMENT DU MOMO, RÉGION DU NORD-
OUEST.**

12. Recevabilité des offres :

Les offres parvenues après la date et l'heure de dépôt des offres ou celles ne respectant pas le mode de séparation de l'offre financière des offres administratives et techniques seront irrecevables.

Sous peine de rejet, les pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Ces pièces administratives ont une durée de validité de trois (03) mois, cette date limite de validité des pièces administratives doit être postérieure à la date de lancement de l'Appel d'Offres.

13. Ouverture des plis :

L'ouverture des offres aura lieu le **11/07/2024** des **11 heures** précises, dans la salle de réunion de la Commission Municipale de Passation des Marchés de la commune de Widikum Boffe siégeant à la commune de Widikum Boffe.

L'ouverture des plis se fera en un temps et en trois étapes :

- 1^{er} étape: Ouverture de l'enveloppe A contenant les pièces administratives (volume 1),
- 2^{eme} étape: Ouverture de l'enveloppe B contenant les offres techniques (volume 2)
- 3^{ème} étape: Ouverture de l'enveloppe C contenant les offres financières (volume 3).

Tous les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une seule personne dûment mandatée (même en cas de groupement) de leur choix ayant une parfaite connaissance du dossier.

14. Principaux critères d'évaluation :

Les offres seront évaluées selon les principaux critères suivants :

A. Critères éliminatoires:

Il s'agit notamment :

- 1- Absence de la caution provisoire de soumission ;
- 2- Non-respect du délai de 48h pour l'absence ou non-conformité des autres documents dans les dossiers administratifs
- 3- Délai d'exécution supérieur à celui prescrit (supérieur à trois mois) ;
- 4- Fausses déclarations ou pièces falsifiées ;
- 5- Offres dont l'enveloppe extérieure porte des mentions permettant de reconnaître le Soumissionnaire ;
- 6- Offres financière incomplète,
- 7- Le changement d'une unité ou d'une quantité dans l'offre financière;
- 8- Le non-respect de **80%** des critères essentiels.

B - Critères essentiels

Les critères relatifs à la qualification des candidats porteront à titre indicatif sur:

- 1- Présentation générale de l'offre ;
- 2- Capacité financière ;
- 3- Références de l'entreprise dans les réalisations similaires ;
- 4- Un Catalogue des Equipement en couleur avec les spécifications techniques et des références ;
- 5- Qualité du formateur
- 6- lettre command initiée dans toutes les pages signées et date dans la dernière page

15) Durée de validité des offres :

Les soumissionnaires seront engagés par leurs offres pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours à compter de la date limite fixée pour le dépôt des offres

16) Attribution Du Marché :

Le marché sera attribué au soumissionnaire présentant l'offre évaluée la moins disante et remplissant les critères administratifs, techniques et financiers requis.

Il peut être attribué plusieurs lots (préciser le nombre de lots en lettre et en chiffre dont un soumissionnaire peut être adjudicataire) lot (s) par soumissionnaire au titre de cet Appel d'Offres.

17) Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus dans les services de l'Autorité Contractante, notamment à la mairie de Widikum Boffe.

Fait à Widikum le

20 JUIN 2024

Le Maire de la commune de Widikum Boffe
Autorité Contractante

Cc

- DD MINMAP MOMO
- ARMP NWR
- PRESIDENT CDPM
- AFFICHAGE
- CHRONO



Dagha Tamaris Mbem
2nd DEPUTY MAYOR
WIDIKUM-BOFFE COUNCIL